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  Protokół nr 39/2022 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  

przeprowadzonego w trybie zdalnym w czwartek 27 stycznia 2022 r. 

   

W posiedzeniu  uczestniczyli wszyscy członkowie ww. komisji. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyły także: 

 Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak. 

 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik.  

 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 10.00. 

Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności (każdy 

Radny potwierdził swoją obecność wciskając przycisk kworum w systemie eSesja, radny 

Marcin Szydłowski nie potwierdził swojej obecności), stwierdził że w komisji uczestniczy 8 

Radnych co stanowi wymagane kworum.  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołów nr 36/2021, 37/2021, 38/2021 z poprzednich posiedzeń 

Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLVI/357/2018 Rady 

Powiatu w Śremie z dnia 05 października 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do 

realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2022 roku 

projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VII/55/2019 Rady 

Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji 

w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2022 roku projektu 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za rok 2021. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

na własność powiatu śremskiego nieruchomości gruntowej, położonej w Śremie przy  

ul. Stefana Grota Roweckiego, z przeznaczeniem na cele drogowe. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Śrem pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2021 roku. 

11. Wolne głosy i wnioski. 
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Ad 2.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 36/2021 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

36/2021 z dnia 25 listopada 2021 r. został przyjęty (8 głosów za).  

 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 37/2021 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

37/2021 z dnia 03 grudnia 2021 r. został przyjęty (8 głosów za).  

 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 38/2021 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

38/2021 z dnia 16 grudnia 2021 r. został przyjęty (8 głosów za).  

 

Ad 3.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

XLVI/357/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 05 października 2018 r. w sprawie 

zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2022 

roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020. 

 

Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie (wideokonferencja) 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Do posiedzenia dołączył Radny Marcin Szydłowski. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

XLVI/357/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 05 października 2018 r. w sprawie 

zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2022 

roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

VII/55/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zatwierdzenia do 

realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2022 roku projektu 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020.  
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Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie (wideokonferencja) 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

VII/55/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zatwierdzenia do 

realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2022 roku projektu 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za rok 2021. 

 

Ryszard Lewandowski Inspektor do spraw zarządzania kryzysowego, ochrony 

ludności i spraw obronnych Starostwa Powiatowego w Śremie (wideokonferencja) 

przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, radny Wojciech Zajler nie oddał głosu z 

uwagi na problemy techniczne) projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za rok 2021. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie na własność powiatu śremskiego nieruchomości gruntowej, położonej 

w Śremie przy ul. Stefana Grota Roweckiego, z przeznaczeniem na cele drogowe. 

 

Marek Matuszewski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i gospodarki 

Nieruchomościami  Starostwa Powiatowego w Śremie (wideokonferencja) przedstawił 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że często dochodzi do 

przekazywania różnego rodzaju gruntów pomiędzy powiatem śremskim ,a gminą Śrem. W 

większości te zamiany dotyczą dróg. Dlatego pojawia się pytanie czy nie można dokonać 

tych regulacji jedną uchwałą. Obecne działania powodują chaos i nieporządek dla osób, 

które interesują się tymi tematami. Ponadto pojawia się pytanie z czego wynikają te 



 4 

przekazania. W większości nie uszczupla to majątku, ponieważ często jest tak, że powiat 

przekazuje grunt gminie, za jakiś czas gmina przekazuje powiatowi. Skoro nie wynika to ze 

specyfiki podziału dróg gminnych i powiatowych to z czego.  

 

Marek Matuszewski (wideokonferencja) odpowiedział, że można by było dokonać tych 

regulacji jedna uchwałą jednak aspektów i problemów jest bardzo dużo. W latach 90 

nabycie przez jednostki samorządu terytorialnego odbywało się w różnoraki sposób głównie 

na mocy wydanych decyzji przez Wojewodę. Niektóre grunty zostały nabyte niewłaściwie 

lub w zbyt dużej ilości. W tym przypadku chodzi o poszerzenie pasa drogowego  o parkingi 

przy ul. Stefana Grota Roweckiego. „Tych sytuacji jest bardzo dużo i ta analiza będzie cały 

czas. Jest to ciężko zrobić jedną uchwałą. Często będziemy nabywali grunty od skarbu 

państwa, od różnych gmin np. my będziemy realizowali jakąś inwestycje lub gminy będą 

potrzebowały grunt na poszerzenie nieruchomości. W ten sposób to się będzie odbywało, 

ponieważ tak zezwalają przepisy ustawy. Mieliśmy takie sytuacje gdzie nabywaliśmy 

systemowo dużo takich działek, ale nie da się tego tak zrobić. Obecnie jesteśmy w trakcie 

procedowania i dużo spraw jest u Wojewody Wielkopolskiego o nabycie gruntów skarbu 

państwa na rzecz powiatu, ale również gminy mają takie sprawy u Wojewody i te sprawy 

będą się toczyły cały czas i będą w obiegu”.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

  

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie na własność powiatu śremskiego nieruchomości gruntowej, 

położonej w Śremie przy ul. Stefana Grota Roweckiego, z przeznaczeniem na cele drogowe. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Śrem 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej (bieżąca działalność Schroniska dla 

Bezdomnych Zwierząt w Gaju, kwota 7000 zł). 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie w sprawie 

udzielenia Gminie Śrem pomocy finansowej w formie dotacji celowej. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 8.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2022 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

Ponadto poinformowała, że na najbliższej sesji zostaną przedstawione autopoprawki do 

budżetu, które będą polegały na zwiększeniu inwestycji pn. przebudowa nawierzchni drogi 
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powiatowej na odcinku Błociszewo-Śrem. Wartość zadania przed autopoprawkami wynosiła 

3.008.000 zł z czego 2.857.600 zł powiat otrzyma w ramach Rządowego Funduszu Polski 

Ład z Programu Inwestycji Strategicznych, natomiast 150.400 zł będzie wkład własny 

powiatu, w wysokości 5%. Po otwarciu złożonych w przetargu ofert okazało się, że 

najkorzystniejsza i najniższa oferta powoduje konieczność zwiększenia zadania o kwotę 

474.000 zł. Źródłem finansowania danej autopoprawki będzie zmniejszenie o tą kwotę 

zadania pn. przebudowa nawierzchni dróg powiatowych poprzez podwójne powierzchniowe 

utrwalenie emulsją i grysami dlatego Zarząd Powiatu będzie wnosił o przedmiotowe 

autopoprawki.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że chciałby poznać więcej 

szczegółów na temat zadania inwestycyjnego dot. drogi na odcinku Sroczewo-Łężek-

Chrząstowo. Zapytał czy będzie ono obejmowało chodniki, ponieważ w zeszłym roku była o 

tym mowa. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że zostanie wykonana droga wraz 

poszerzeniem dwóch przepustów oraz chodnikami w Chrząstowie i Łężku. 

 

Radny Marcin Szydłowski powiedział, że szkoły otrzymują już pierwsze rachunki za 

energię i sytuacja jest bardzo niepokojąca. Zapytał czy pan Starosta prognozuje co się 

będzie działo w tym roku, ponieważ instytucje powiatu otrzymują bardzo wysokie rachunki. 

Wyjaśnił, że pytanie głównie dotyczy szkół, które „żyją z subwencji”.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że powiat panuje nad 

sytuacją. Ceny za gaz wzrosły już w ubiegłym roku. Dla porównania w 2020 roku Liceum 

Ogólnokształcące w Śremie otrzymało faktury za gaz na kwotę 75.000 zł, natomiast w 2021 

roku faktury opiewały na kwotę 200.000 zł, czyli wzrost o 300%. Zapewne w bieżącym 

roku rachunki byłyby jeszcze wyższe jednak wchodzi w życie ustawa o ochronie odbiorców 

gazu, która objęła również jednostki oświatowe i ceny dla nich będą regulowane jak dla 

odbiorców gospodarstw domowych. Ponieważ te regulacje obowiązują od 01 stycznia br. 

zarówno szkoły jak i jednostki organizacyjne powiatu już zapłaciły wyższe rachunki. Dodał, 

że jest świadomy tego iż będzie trzeba zwiększać środki finansowe do jednostek na energię 

elektryczną i gaz. Więc muszą być środki na ten cel. 

 

Radny Marcin Szydłowski (wideokonferencja) zapytał jak będzie wyglądała sytuacja w 

Zespole Szkół Rolniczych w Grzybnie skoro szkoła jest ogrzewana węglem.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że powiat już dokładał 

środki na zakup miału do ogrzania szkoły. Taka konieczność pojawiła się w ubiegłym roku 

kiedy opał podrożał, za tonę trzeba było zapłacić 1300 zł, a nie 700 zł jak to miało miejsce 

wcześniej. Dodał, że szkoła zakupiła opał na ogrzanie szkoły do końca stycznia br. Starosta 

poinformował, że jest w stałym kontakcie z księgowymi i na bieżąco te tematy monitoruje. 

Ponadto w styczniu bieżącego roku zaplanował spłatę wszystkich kredytów zaciągniętych w 

bankach komercyjnych za rok 2022 oraz 2023, jednak jak widać w uchwale budżetowej w 

projekcie zmian został kredyt zaciągnięty w SBL, 1,5 mln zł do spłaty w 2022 roku i tyle 

samo w przyszłym roku. W związku z tymi zmianami, które będą w najbliższych miesiącach 

w maju będzie można podjąć decyzję czy zostanie spłacony cały kredyt 3 mln zł, w 
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bieżącym roku. Podsumowując spłata całego kredytu będzie uzależniona od wysokości 

faktur za energie, które będą otrzymywały nasze jednostki.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

  

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, radny Emil Majsner nie oddał głosu z 

uwagi na problemy techniczne) projekt uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 

rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 9.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, radny Emil Majsner nie oddał głosu z 

uwagi na problemy techniczne) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 10.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Budżetu w 2021 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad?  

 

Radni nie zgłosili głosów i wniosków. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa złożył życzenia noworoczne, następnie  

w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia zamknął obrady Komisji o godz. 1050     . 

  

 

Protokołowała  

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  

 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 

 

Zbigniew Hoffa 


